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Desenvolupament de la sessió 

El president dona la benvinguda a l’Audiència Pública del Districte de Sants-Montjuïc, i desitja 
als assistents que, aquest estiu, hagin pogut descansar i refugiar-se de la calor més extrema.  

Recorda que la sessió és enregistrada i emesa en directe pel canal de YouTube de 
l’Ajuntament, i gravada a la web del Districte, de manera que tothom pot expressar prèviament 
la seva voluntat de privacitat respecte a aquest enregistrament.  

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior, del 13 de juny de 2024 

El president manifesta que, si no hi ha cap objecció, l’acta queda aprovada per unanimitat. 

2.  Torn obert de paraules 

El president explica que començaran amb les intervencions dels veïns i veïnes que s’han 
registrat i han emplenat el full d’intervencions. Explicita que habitualment agrupen quatre o cinc 
intervencions del públic i, a continuació, respon la regidora, Raquel Gil. 

A continuació, dona la paraula, en primer lloc, al senyor Tasio Puyoles Gómez. 

El senyor Tasio Puyoles, abans de res, comenta que tenia preparat un discurs d’uns quinze 
minuts, però sap que no el deixaran parlar tanta estona i, per tant, anirà directament al final.  

En primer lloc, felicita Àfrica Cardona perquè, des que està al càrrec de la gerència, els ha 
tractat molt bé i els ha informat contínuament sobre les gestions del tema del bar musical Mami, 
cosa que li agraeix. Només vol apuntar-li que aquest tema pràcticament està a punt de finalitzar 
i que el senyor Llobet ja està fora d’aquesta qüestió i el tema està ara entre Urbanisme i els 
amos del bar musical Mami, i sabent que això està en un expedient administratiu i que 
aquestes qüestions sempre acaben en recursos i contra recursos, amb la qual cosa es pot 
allargar fins a la primavera, que serà un any i mig més del que va prometre l’antic regidor, 
senyor Marc Serra, el 7 de novembre del 2022.    

Per tant, recorda que la qüestió era el tema de si es podia fer el pla a, que és el que està en 
aquest moment sobre la taula, i aplicar al seu torn el pla b per intentar de fer més curt el termini 
d’aquest assumpte. Ja sap que això ho ha d’estudiar amb el seu equip i que no cal que el 
contesti ara, que ja li ho dirà. 

El president agraeix l’aportació i dona la paraula al senyor Joan Antoni Molina López. 

El senyor Joan Antoni Molina López, en primer lloc, agraeix les gestions que va fer la regidora 
sobre el tema del carrer Constitució, 71, davant d’uns transformadors de FECSA que feia 
gairebé dos anys que hi eren, tema que ja ha estat solucionat.   

En segon lloc, explica que s’han fet unes trobades arqueològiques al carrer Constitució, 41, on 
està previst fer una edificació per part d’una cooperativa. Vol reivindicar —i no és el primer cop 
que ho fa— sobre el tema de Can Bruixa: sembla que el barri de la Bordeta no existeixi, ja que 
tothom parla de Sants, i recorda que el camí que unia Barcino i la imperial Tarraco era el carrer 
Constitució, on s’han trobat restes arqueològiques d’esquelets, tombes, etcètera, que va una 
mica en consonància amb el que hi ha al carrer Constitució, 41. Puntualitza que no vol dir que 
no es construeixi el que està programat, però li agradaria, atès que ja fa tant que reivindica el 
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tema de Can Bruixa, que es fes, a més de tot el que s’està fent, un recordatori del que era el 
barri. 

Tot seguit, exposa que el nom del barri, la Bordeta, és perquè tot eren camps de conreu i el que 
hi havia eren les bordes. Remarca que estan construint i fent coses, Can Batlló, cooperatives, 
etcètera, però que aquest barri, molt important, amb arrels molt importants del que era 
Barcelona, no s’està tenint en compte. Per això demana de fer a Can Bruixa un local, fins i tot 
social, en què hi hagués aquest recordatori del que era el barri i que gent com ell, ja d’una certa 
edat, poguessin anar-hi i informar el jovent, ja que la seva informació és millor que la que poden 
trobar a Internet.   

El president agraeix l’aportació i dona la paraula al senyor Francesco Colombo. 

El senyor Francesco Colombo, en nom de la comunitat de veïnes del carrer Magallanes, 33 
bis, diu que és el tercer cop que venen i que farà un breu repàs de per què són aquí. Tot seguit, 
exposa que la seva finca el novembre del 2023 va ser comprada per un fons voltor, amb 
directius russos, i el desembre del 2023 va començar un assetjament possiblement dels més 
brutals que s’han viscut a la ciutat i fins i tot a l’Estat. 

A continuació, com a recordatori, puntualitza que hi ha hagut dues agressions físiques, dues 
violacions de domicili, quatre talls de llum, desenes de talls d’aigua, embossament del baixant 
general de l’edifici, robatori de la porta del carrer, el març del 2024, fet que va portar els veïns a 
organitzar tres setmanes de guàrdia fins no tornar a tenir la porta. Arran de tot això, un veí va 
marxar. 

Quant al present, informa que els darrers quinze dies, després d’una mena de treva estiuenca, 
els especuladors han tornat amb força i han fet una mitjana d’un sabotatge al dia: afectacions al 
llum, l’aigua, el baixant, han instal·lat un sostre al pati interior, cosa que viola tota mena de 
normativa urbanística, i des de fa uns dies les aigües negres de l’edifici estan vessant al carrer, 
ja que no volen reparar el baixant que ells mateixos han destrossat.   

Després d’exposar aquests fets, vol fer algunes preguntes. Primer de tot, remarca que 
l’Ajuntament està al corrent de tots aquests fets, la Guàrdia Urbana hi ha anat diverses vegades 
a causa d’aquests sabotatges, però no han rebut cap comunicació de l’Ajuntament. En segon 
lloc, vol saber si l’Ajuntament està duent a terme alguna mena de sanció o acció que estigui al 
seu abast. Finalment, pregunta, davant de la inacció de l’Administració pública municipal, quin 
missatge està donant aquest Govern al gran capital especulador, potser està dient, amb la seva 
inacció, que aquesta ciutat és un bufet lliure en què, mitjançant actes criminals, aquests sectors 
especulatius es poden saltar tota mena de llei que garanteixi el dret a l’habitatge. 

Per acabar, creuen que, com a comunitat de veïns, l’única solució a aquest cas d’assetjament 
immobiliari és que les institucions hi intervinguin, que suposadament són les garants de les 
regles del joc de la convivència, que facin el que el seu Govern diu que vol fer: garantir el dret a 
l’habitatge a les veïnes de la ciutat. Manifesta que, en cas que continuï la inacció, com diu 
aquella frase mítica, aquesta Administració s’estaria posant al costat dels opressors, en aquest 
cas, d’aquest fons voltor que de facto està fent saltar pels aires el contracte social quant a 
habitatge.    

El president dona la paraula al senyor Daniel Sererols Villalón. 
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El senyor Daniel Sererols Villalón, en nom de l’Associació de Veïns i Veïnes de la Plaça de la 
Farga, en primer lloc, agraeix l’arranjament que s’ha fet de rajoles a la plaça de la Farga, 
davant de l’Escola Esquirol, i també la cruïlla dels carrers de la Ferreria i Almeria. 

En segon lloc, volen fer una consulta, que ja han presentat via en línia amb fotos, ja que veuen 
que el «Cuidem Barcelona» neteja carrers, voreres, contenidors..., però no entenen com 
funciona o com està organitzada la neteja dels parterres. Explica que a la plaça per a la neteja 
dels parterres han d’avisar, i detalla que hi ha carretons d’anar a comprar, llaunes, excrements 
de persones sense llar i de gossos, etcètera. Remarca que els sorprèn que no hi hagi la 
mateixa regularitat en la neteja que en la resta del barri, no sap per què els parterres no entren 
en aquesta neteja general. Manifesta que fa un mes van fer un experiment: van marcar trenta 
excrements en un únic parterre, i aquests excrements segueixen allà, de fet, la xifra va 
augmentant.  

Finalment, demana si es pogués fer alguna mena de neteja específica de les dues fonts: la font 
que està a la part alta de la plaça s’ha convertit en un urinari d’homes a ple dia, ja que hi ha un 
raconet, i no necessàriament són persones sense llar; i a la font que està tocant a la pista 
poliesportiva hi ha gent que posa palanganes amb aigua pensant en els ocells, però hi ha un 
viver de mosquits i està plena d’excrements de coloms. En resum, totes dues fonts tenen un 
entorn insalubre, una fa pudor d’orina i alcohol i l’altra està farcida d’excrements d’animals.        

El president li dona les gràcies i agraeix als intervinents la concisió i el to de les intervencions. 
Tot seguit, dona la paraula a la regidora per respondre aquest primer bloc.  

La regidora agraeix al senyor Tasio, més enllà de la resposta que li pugui fer la gerent sobre el 
pla a i el pla b, les felicitacions que ha fet a la gerent, i creu que la gerent, que fa relativament 
poc —menys que la regidora— que és aquí, es mereix aquest reconeixement quan les coses 
funcionen. Comenta que ni ella mateixa ni la gerent podrien fer la feina sense el suport de tot 
l’equip de tècnics. 

D’altra banda, com a comentari per al senyor Tasio i per a moltes de les intervencions, 
puntualitza que els tempos de l’Administració no són ràpids. Precisa, en resposta al comentari 
del senyor Tasio que al final serà un any més del previst, que, com ja ha explicat més d’una 
vegada, les administracions són garantistes i tenen una normativa i que, quan una de les parts 
és l’Administració, no es poden saltar cap dels passos, cosa que fa que a vegades les coses 
siguin més lentes. En aquest punt entrarien en discussions sobre el sistema judicial, per què hi 
ha les esperes que hi ha, si hi ha prou jutges... En tot cas, remarca que no és perquè hi hagi 
inacció o no hi hagi voluntat, sinó que els tràmits requereixen un temps que no sempre és el 
que els agradaria com a veïns i veïnes. En concret, en el cas del bar Mami, han intentat estar 
molt a sobre de les conseqüències i trobar una solució definitiva, que cada vegada és més a 
prop.     

Quant a la intervenció del senyor Molina, diu que és molt millor un cafè amb un veí que 
t’expliqui la història del barri que tota la informació que hi pugui haver a Internet. Suggereix 
portar la proposta concreta de recuperació d’aquesta part de la memòria del barri a la Taula de 
Memòria, ja que creu que és un espai en què es pot veure com enfocar-ho, ja sigui fent una 
publicació, per exemple, per posar-ho en valor. Aclareix que no és perquè ella sigui de la 
Bordeta, a més de tres persones de l’equip més, sinó perquè el barri s’ho mereix. Comenta que 
és una història de les menys conegudes i val la pena recordar-la. Pel que fa a les troballes 
arqueològiques, diu que passa a molts llocs de la ciutat, degut al passat romà de la ciutat. 
Informa que els serveis d’arqueologia ho documenten tot, encara que es retirin les restes, les 
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restes queden guardades, que a la Zona Franca hi ha un magatzem de l’equip d’arqueologia en 
què es guarden totes les troballes, que hi ha moments que s’obre al públic per visitar-lo, cosa 
que recomana perquè és espectacular tot el que hi ha allà.    

A continuació, informa el Francisco Colombo que l’Ajuntament, en aquest cas, està fent el que 
pot fer segons la normativa i les competències, que és aprofitar —creu que ja ho han explicat 
en alguna Audiència— que hi havia un veí que tenia el contracte en vigor per anar per la via 
penal, cosa que està en marxa, que els consta que hi ha altres denúncies via penal d’altres 
veïns i que, en aquests moments, aquest fons està demanant al jutjat, entre altres coses, quina 
de les dues vies penals ha d’anar abans. En tot cas, manifesta que com a Ajuntament van 
posar en marxa aquesta denúncia, que es manté encara que el veí ja no hi resideix. Afegeix 
que el que fan per mantenir l’habitatge a la ciutat va més enllà d’una qüestió específica d’un 
edifici, que té a veure amb els habitatges que s’estan fent, a crear més habitatge a tota la ciutat, 
amb els decrets d’alcaldia perquè s’apliqui el tema de les limitacions a l’habitatge, amb les 
reunions que s’estan fent amb la Generalitat per demanar que hi hagi construccions per part 
seva i amb actuacions amb els diferents ministeris perquè hi hagi més i millor habitatge a la 
ciutat. Diu que pren nota del que ha dit sobre el tema de les aigües negres i altres per veure si 
poden fer actuacions per aquesta banda.  

Sobre la intervenció del senyor Daniel Sererols, comenta que són veïns que han participat molt 
i que el Daniel sempre sap on fer la queixa per molestar més, perquè ha posat tres exemples 
que expliquen una de les coses que estan intentant treballar, dins del pla «Endreça», que és 
com es coordinen els diferents serveis municipals. Informa que els parterres és competència de 
Parcs i Jardins, no de l’empresa de neteja, i les fonts, de l’empresa que porta el manteniment 
de les fonts. Per tant, en un mateix espai hi ha tres serveis municipals diferents que han de 
donar resposta a tres temàtiques diferents. Puntualitza que la neteja dels carrers és molt més 
constant que la dels parterres, que si se’n fes un ús cívic no caldria fer-la amb la mateixa 
intensitat que la dels carrers, com també amb les fonts. Per això no tenen els mateixos tempos. 
En tot cas, prenen nota especialment del tema de les fonts i ho passaran al servei que 
correspongui perquè en facin una neteja a fons. A més, els informaran de la temporalitat 
prevista, que certament no és la mateixa que la dels carrers. 

El president dona la paraula a la senyora Sílvia Prat Gil. 

La senyora Sílvia Prat Gil manifesta que la seva denúncia, tot i que és particular, és general, 
perquè al carrer Vilardell no es pot caminar. Explica que va rebre un cop al cap per culpa que la 
vorera és molt estreta, a sobre hi han posat un pàrquing de bicicletes i, a més, hi ha escletxes. 
Puntualitza que va ser al número 18, gairebé davant d’aquí, i a prop d’un mercat. Diu que va 
ser el 3 de maig i que encara té els ulls amb blaus. Especifica que va ser per deixar passar un 
senyor amb un cotxet i un nen petit.  

A continuació, retreu que això va molt lent, que li han demanat molts papers, fotografies i altres, 
i demana a veure si es pot agilitzar, sobretot que ho arreglin, perquè està al costat d’un mercat 
on van a comprar moltes persones grans. Matisa que això mateix passa a més llocs.  

El president li dona les gràcies i dona la paraula al senyor Eduard Parera Martínez. 

El senyor Eduard Parera Martínez, en nom de Bicicleta Club de Catalunya - BACC, indica que 
volen fer tres apunts. Primer, s’han asfaltat diversos carrers al districte, però no s’han repintat 
els passos de bici en alguns passos de vianants, en concret, als carrers Tarragona amb Països 
Catalans i Diputació amb Mir Geribert, a la carretera de Sants, i demanen que es repintin 
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aquests dos passos i altres que no hagin detectat. En segon lloc, volen preguntar pel tema de 
l’aparcament de bicicletes a l’estació de Sants. Creuen que l’estació de Sants és un node de 
mobilitat molt important i, amb la seva reforma, encara ho serà més i, per tant, ha d’haver-hi 
aparcament de bicicletes, no només amb les u-invertides, sinó també aparcament segur de 
bicicletes, perquè Barcelona pateix un gran nombre de robatoris de bicis, cosa que en 
desincentiva l’ús. A més, volen saber el nombre d’aparcaments de les dues modalitats. En 
tercer lloc, com ja han reclamat en diverses audiències públiques anteriors, demanen els carrils 
bici pendents: el carril bici de Montjuïc, que els van dir que es faria, i volen saber en quina fase 
està i si hi ha data de construcció; el carril bici de la Marina del Prat Vermell, que el març del 
2023 es va dir que potser hi hauria un carril bici entre la Marina del Prat Vermell i les 
Drassanes, amb un carril bus, i volen saber en quin punt es troba aquest projecte; el carril bici 
de l’avinguda Madrid i el carrer Berlín, que limita amb les Corts, saben que és difícil, però 
demanen una última empenta per poder fer aquesta infraestructura ciclista segura. Finalment, 
com sempre, demanen baixar el carril del carrer Tarragona a la calçada. Manifesta que des del 
BACC comparteixen l’objectiu de baixar tots els carrils bici de la vorera a la calçada.  

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Jordi Vives. 

El senyor Jordi Vives Carbonell assenyala que ve en nom personal i com a representant de 
l’Associació de Veïns de la Plaça de la Farga. Per una banda, volen demanar que es millori o 
s’augmenti la freqüència de neteja dels carrers Pomar i Sant Baltasar, que són dos carrers semi 
de vianants ideals per fer-hi de tot, i sobretot els contenidors d’aquests dos carrers són 
l’amagatall d’orins humans i els contenidors del carrer Pomar, des de fa un parell de mesos, 
s’han convertit en una deixalleria, com a conseqüència creu de dos negocis que s’han obert de 
reparacions: pots de pintura, lavabos, etcètera. Indica que els han avisat, però diuen que sí que 
ho poden llençar allà. Per una altra, vol saber la situació dels immobles ocupats del carrer 
Burgos, 24-26, que és històric i ja s’està fent alguna cosa, i 42, que no sap si s’ha fet res, i 
especialment el preocupa l’ocupació del 54, que creu que la majoria dels pisos tenen una 
sobreocupació molt gran, i demana que en facin una ullada. Matisa que no són perillosos, tot i 
que han vist algú del 54 sortint per la finestra de la casa del davant. 

Per acabar, demana el canvi de direcció del carrer de Súria, ja que és altament necessari, és 
un carrer curt i aquest canvi ajudaria tots els veïns de la zona de Mercat Nou a poder sortir del 
barri, no per Constitució o la Bordeta, que ja està prou castigada, ni per Olzinelles, que també 
està molt castigat.     

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Marina Tadeo Martínez. 

La senyora Marina Tadeo Martínez exposa que ve del Poble-sec, perquè al carrer Piquer, 43, 
hi ha un bar musical —es diu Amazonia— que no sap per què actua com a bar musical a pesar 
de tots els estudis sonométrics. Es queixa que se sent moltíssim, que es noten les vibracions a 
la façana, que és un local problemàtic, que ja va tenir un judici, que s’ha guanyat, però que, 
com que no els va deixar entrar una tercera vegada a fer una sonometria, torna a ser bar. 
Comenta que van pensar que aquesta vegada tot aniria millor, però que no ha estat així. A 
més, diu que els compressors dels aires condicionats els tenen enganxats a la paret del 
menjador i també provoquen vibracions i que fora del bar tenen cotxes i motos aparcats a la 
vorera, fan gresca fora, beuen... Indica que han parlat amb ells, que han esperat perquè els han 
dit que els interessava molt aïllar i estar bé amb els veïns, però no han fet res. També comenta 
que la Guàrdia Urbana hi ha intervingut, i els agraeix la intervenció, perquè com a mínim frena 
que vagi a més, com també hi ha anat el tècnic de llicències per fer comprovacions, tot i que no 
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han fet una sonometria, i ho ha ratificat, i creu que hi havia expedients oberts. Demana que hi 
vagi la Guàrdia Urbana, que ja sap que hi han anat i li han dit que no poden fer res més, però 
necessita que això acabi, sap que la Guàrdia Urbana no pot anar-hi els caps de setmana, però 
aquest tipus de públic fa festa cada nit. Informa que tenen llicència com a cafeteria, una C2, 
antiga mixta menor. Insisteix que demana que s’hi actuï, que ja és la segona vegada que 
instauren un bar.      

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Joaquim Planella Adrià. 

El senyor Joaquim Planella manifesta que concentrarà la seva intervenció en el carrer 
Vilardell, en el primer tram, entre 26 de Gener i Moianès, que és un carrer petit que des que ell 
va néixer no s’ha fet res, a part de l’asfaltat, que potser fa cinquanta anys, amb unes voreres 
molt petites. Explica que li van posar quaranta motos davant, que es va queixar i en van treure 
deu o dotze, però van posar més cotxes i més motos a l’altre costat. Precisa que aquest carrer 
té uns seixanta metres i ja hi havia un pàrquing amb unes setanta places. Opina que s’ha 
transformat amb el tub d’escapament de la zona sud d’Hostafrancs, sobretot els caps de 
setmana, que tanquen la carretera, és un continu de cotxes, motos, furgonetes, que ja venen 
des del carrer Rei Martí per estalviar-se, els dies feiners, els semàfors i la velocitat limitada de 
la carretera. 

Tot seguit, indica que tot això ocasiona sorolls i fums, intoxicacions, perjudicis psicològics i 
físics, per exemple, ell té EPOC (malaltia pulmonar obstructiva crònica). Conclou que semblava 
que potser s’arreglaria dins de les obres del carrer 26 de Gener, però no s’ha dit res més, per la 
qual cosa pensa que no es farà res en aquest carrer. Finalment, pregunta si tenen pensat fer 
alguna cosa almenys per treure les motos, ja que no es pot dormir ni de dia ni de nit, i encara 
menys els caps de setmana.    

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a la regidora. 

La regidora diu a la Sílvia Prat que prenen nota i que miraran com està l’expedient i 
l’informaran. Tot seguit, enllaçant amb la intervenció del Joaquim Planella, informa que està 
prevista per a aquest mandat la reforma de 26 de Gener, amb algun canvi a la cruïlla dels dos 
carrers, que no poden concretar-ho perquè encara hi estan treballant amb els equips 
d’Urbanisme i d’Espai Públic. Recorda que això ja els ho va explicar el Joaquim Planella en un 
Consell de Barri a Badal. I comenta que, si li sembla bé, vinculat al procés que es farà per 
explicar-ho als veïns del carrer 26 de Gener, incorporarien el que els ha demanat i li faran 
retorn de com queda exactament. Matisa que el carrer Vilardell no tenen previst en aquest 
mandat reformar-lo, però sí alguns de l’entorn que els poden ajudar a millorar alguna de les 
peticions fetes. En tot cas, tenen en compte les reflexions que els han fet per incorporar 
millores en aquest espai de la ciutat.  

Quant a la intervenció de l’Eduard, del BACC, reconeix que és veritat que encara no s’han 
repintat els passos que ha comentat, que està previst i ho han reclamat, perquè ja han rebut 
més queixes d’altres veïns. Puntualitza que està previst, que es farà aviat, però no pot 
concretar cap data. En relació amb el tema de l’estació de Sants, està totalment d’acord que 
calen aparcaments de bicis, especialment un que garanteixi la seguretat de les bicicletes. 
Apunta que el problema de robatoris de bicicletes el tenen totes les ciutats. Assenyala que no li 
pot dir el nombre, però que estan treballant amb l’arquitecte municipal perquè hi hagi aquests 
aparcaments segurs i que, quan tinguin una idea més dibuixada i més concreta, abans de fer-la 
definitiva, els la comentaran perquè amb més ulls és més fàcil veure coses o trobar solucions 
enginyoses. Quant als carrils bici pendents, indica que del carril bici de Montjuïc van demanar 
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que es fes una revisió d’algunes coses, que s’ha fet amb Mobilitat, i que, com algunes coses 
del primer projecte han canviat, s’ha de tornar a fer el projecte executiu abans de fer el carril 
bici, però ja està en marxa, independentment que el Barça marxi de Montjuïc, el carril bici es 
farà, en aquest mandat. Pel que fa al carril bici de la Marina del Prat Vermell, informa que no 
està aturat, però que no serà ràpid, perquè és una obra de molta envergadura, ja que han de 
tenir en compte que ha de passar l’autobús, el carril bici i han de veure com es pot fer perquè 
sigui més amable i un itinerari segur. No pot donar un calendari, però assegura que els equips 
hi estan treballant. Sobre el carril bici del carrer Tarragona explica que estan pendents que 
s’acabin de fer els canvis a Joan Miró, per les obres de la línia 8. I del carril bici de l’avinguda 
Madrid amb Berlín manifesta que no el té al calendari, cosa que no vol dir que no es faci, i que 
ho preguntarà als tècnics i parlarà amb la gent de les Corts. Finalment, li agraeix les propostes 
de millora. 

A continuació, comunica al Jordi Vives que prenen nota del tema de la neteja i dels contenidors 
dels carrers Pomar i Sant Baltasar i també per veure si es pot anar a parlar amb aquests 
negocis que ha dit, des de l’equip de llicències o d’inspeccions, i veure si el tema dels residus 
s’està fent de forma correcta. Indica que prenen nota de la sobreocupació de Burgos, 54, i 
assenyala que els tècnics ja ho estan mirant, perquè no és la primera informació respecte 
d’això. Remarca que intenten fer un seguiment molt proper de tot el tema de l’entorn del carrer 
Burgos. Quant al carrer Súria, espera que, abans que s’acabi el mandat, arribin a algun acord 
tant en això com en el tema de Constitució, ja que hi ha alguns temes que s’arrosseguen des 
de fa molt de temps i necessiten que hi hagi canvis. En tot cas, comunica que els equips de 
Mobilitat ho estan valorant. 

Pel que fa a la intervenció de la Marina Tadeo, comunica que en prenen nota, que tornaran a 
mirar quins expedients estan oberts i si hi ha cap sanció en curs, que parlaran amb els tècnics. 
En tot cas, manifesta que li grinyola això de la llicència com a cafeteria. Insisteix que en faran 
seguiment i miraran de trobar una solució.  

El president dona la paraula a la senyora Ester Romero Sánchez. 

La senyora Ester Romero, presidenta de la comunitat de veïns de la rambla Badal, 163, a 
tocar de la carretera de Sants, manifesta que com a comunitat volen fer constar el seu rotund 
rebuig a posar les atraccions a sota de casa seva, a tenir-les a nou metres de la porteria. 
Exposa que, des del dissabte 24 fins al diumenge 1, nou llargs dies i llargues nits, han tingut 
llums, sorolls, crits, generadors que provoquen molta calor, en ple mes d’agost, que ja fa prou 
calor, façanes pixades, vomitades, baralles, fins i tot algun robatori inclús al personal de 
seguretat de les atraccions. Subratlla que la gent té dret al descans. Especifica que hi ha 
atraccions que fan tres i quatre pisos, que pràcticament els podies tocar la mà o donar clatellots 
als nens. Comenta que s’aixeca a les 3.45 per anar a treballar i, aquests dies, podia dormir una 
hora i mitja, la tercera nit va demanar al CAP pastilles per dormir per poder anar a treballar. A 
més, explica que té hidrocefàlia congènita i des de jove té prohibit anar a discoteques, 
sotmetre’s a llums intermitents, sorolls estridents, i això li ho han portat a casa. Declara que no 
veuen normal, com a comunitat, i volen saber què faran sobre això, que suposen que és una 
prova que ha sortit molt malament i no es repetirà. Apunta que això de les atraccions a la 
rambla no ha agradat ni a la seva finca ni a les finques del voltant, que no han pogut venir 
perquè treballen i no s’ho poden combinar. Diu que, com que són el districte Sants-Montjuïc, 
han pensat que, per exemple, es podria posar a Montjuïc i així no molestaria cap veí.      

El president agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Laura Iglesias Catalán. 
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La senyora Laura Iglesias anuncia que és el primer cop que ve a l’Audiència i que ve com a 
veïna particular del carrer Parcerises, 48, cantonada amb l’avinguda Carrilet, per posar en 
coneixement de l’Ajuntament la problemàtica que té aquesta zona pel que fa a la neteja, als 
indigents i més. Puntualitza que hi ha indigents, brutícia, rates, excrements humans i que el 
servei de neteja passa, neteja, però no recull; és a dir, hi ha un problema gran de salubritat.  

D’altra banda, constata que el carril bici de plaça Cerdà amb avinguda Carrilet és un desastre, 
és superperillós en tots els sentits, com que van treure les línies divisòries a Gran Via, ara hi ha 
bicis i patinets per tot arreu. Pregunta si en són conscients i si pensen fer res en aquest carril 
bici.  

El president agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Josep Maria Capdevila Domingo. 

El senyor Josep Maria Capdevila comenta que és un veí de la Marina i que el seu pis dona als 
jardins de la Mediterrània, per desgràcia. Manifesta que l’incivisme s’ha apoderat dels jardins 
de la Mediterrània: sorolls nocturns, incompliment d’horari de tancament de la majoria de locals, 
incompliment de nombre de taules permeses a les terrasses, manca de taps de goma a les 
cadires o a les taules per amortir el soroll a l’hora de muntar i desmuntar terrasses, tot això 
pertorba el descans nocturn. Indica que hi havia dos sonòmetres, però que no sap si funcionen. 
Especifica que hi ha crits, baralles, borratxeres a la sortida del bar de copes, que tanca 
passades les tres de la matinada; brutícia, pixades humanes i de gossos per tot arreu, llaunes, 
ampolles, papers, cartrons per terra i dins dels parterres. Assenyala que, com ja han dit, la 
neteja dels parterres la fa Parcs i Jardins, que no es veuen mai, i la resta els serveis de neteja, 
que de tant en tant van i mullen. També hi ha bosses d’escombraries a les papereres, i 
pregunta d’on surten aquestes bosses si no hi ha cap comunitat que doni als jardins. Retreu 
que hi ha manca d’intervenció per part de Parcs i Jardins, ja que els jardins estan molt 
descuidats, les tanques provisionals, instal·lades el 2020, estan molt trencades i, quan es 
trenquen, només les mig arreglen. Opina que caldria que els diners de la ciutadania servissin 
per fer-ho bé i no per anar fent nyaps contínuament. 

D’altra banda, manifesta que el parc infantil s’ha convertit en el pipicà dels jardins i que, als 
jardins, durant totes les nits d’aquest estiu hi ha hagut nens i joves cridant i jugant a pilota fins a 
les dues de la matinada, i es pregunta on són els pares d’aquests nens, tot i que ell ja sap on 
són. Així mateix, es queixa de manca de seguretat: els patinets circulen a gran velocitat tant de 
dia com de nit, als jardins i a tot el barri, també a la nit entren motos que van als locals de 
copes i aparquen just davant dels locals. 

Assenyala que, davant de tot això, els veïns truquen al 112, però la resposta de la Guàrdia 
Urbana sempre és la mateixa: no poden venir per manca d’efectius. En aquest sentit, comenta 
que ja fa molts anys que sent que s’incorporen guàrdies nous al districte i voldria saber on. 
Apunta que segurament avui són tots a la Copa Amèrica, i els barris descuidats. Suposa que la 
Guàrdia Urbana dona prioritat a avisos de delinqüència i no a les molèsties ocasionades pel 
soroll nocturn. 

A continuació, reitera que fa dos estius es van instal·lar als jardins dos sonòmetres i no saben 
si encara funcionen. 

Finalment, remarca que els veïns volen solucions, perquè ja fa massa temps que pateixen 
aquest desgavell d’actes incívics. Concreta que són vint-i-vuit comunitats de veïns, unes 1.500-
2.000 persones. Palesa que, en el procés participatiu per a la reforma dels jardins, ja es va 
parlar de tots aquests problemes d’incivisme i es va acordar que, si passat un any des de la 
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reforma continuaven els problemes de convivència i incivisme, es procediria al tancament dels 
jardins a les nits, com passa pràcticament a tots els interiors d’illa de Barcelona. Subratlla que 
ja han passat quatre anys des de la inauguració, el 2020, i no sap a què s’espera per trobar una 
solució. Indica que hi ha tretze bars i creu que hi ha un catorzè a punt d’obrir i tots fan el que 
volen. Per tot això, entre altres qüestions, com a ciutadà se sent estafat, perquè si un paga per 
quatre taules, no n’ha de posar deu o dotze, tot i que suposa que surt a compte paga una multa 
de tant en tant, si es paga, mentre que ell ha de pagar tots els seus impostos. 

Per acabar, espera que l’Ajuntament s’ho prengui seriosament i busqui una solució perquè aviat 
puguin conviure veïns i bars sense perjudicar ningú.        

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la senyora Fina Martínez Pertegaz. 

La senyora Fina Martínez explica que es van veure fa tres o quatre mesos, que també viu al 
passeig de la Zona Franca i la seva queixa és exactament la mateixa que ha fet el senyor 
Capdevila. Precisa que, dissortadament, el seu pis dona als jardins de la Mediterrània i és una 
situació horrorosa. Entén que l’Ajuntament té moltes coses pendents de fer, però quan és una 
cosa tan repetitiva de cada dia realment es torna insuportable. A tall d’exemple, comenta que 
aquest estiu no ha pogut tenir la finestra oberta, perquè hi havia petards a qualsevol hora, a les 
tres de la matinada baixada de persianes, gent borratxa parlant en veu alta, etcètera. En resum, 
viuen en una situació de crispació a la qual no s’acaben d’acostumar mai. Sense parlar de la 
brutícia, que, segons els veïns, hi ha moltes rates, perquè llencen menjar i de tot. Així mateix, 
es queixa que les tanques que han posat per delimitar les zones enjardinades estan posades 
molt malament, fins i tot les que donen al parc infantil hi ha el perill que algun nen prengui mal.  

D’altra banda, es queixa de la brutícia, que ja ho va parlar amb la senyora Gil en l’última reunió. 
No entén com és possible que una avinguda com la Zona Franca que dona a la part nova que 
han fet, que és un tros que no és gaire gran, no es netegi millor. Tot seguit, explica que fa dues 
setmanes estava parlant amb dues veïnes i va passar el camió que passa per sota de la vorera 
amb dues persones amb una escombra i van veure que no escombren, perquè es van quedar 
bosses i altres coses. Pregunta per què no passen amb una bufadora, ja que la vorera és molt 
ampla, i aquestes persones deuen acabar cansadíssimes d’escombrar. Apunta que els van 
cridar l’atenció i aquestes persones els van donar l’escombra i els van dir «barran ustedes». 
Remarca que el tema de la neteja li amoïna molt, i que ella neteja la seva vorera amb aigua 
calenta, que fins i tot li fa vergonya perquè la gent pensarà que no hi toca. Pregunta si no seria 
possible que aquestes empreses de neteja passessin pel carrer amb la bufadora i aigua per, 
com a mínim, treure aquestes incrustacions de pipí que hi ha; a més, la vorera és tan gran que 
fins i tot hi pot passar el camió. 

Per acabar, manifesta que l’avinguda del Port de la Marina Vermella ha quedat preciosa, però 
que tot el terra està ple de matolls altíssims que surten de les rajoles noves que hi han posat. 
Afirma que ja sap que això qui ho ha de tallar és Parcs i Jardins, però que, quan hi passen, no 
ho fan. Afegeix que tota la Zona Franca està igual, que hi ha una placeta al costat de la plaça 
Cerdà que sembla gairebé una selva. També pregunta si tenen pensat fer res a la plaça Cerdà, 
que és l’entrada a Barcelona, perquè faci més goig.  

El president agraeix l’aportació i dona la paraula al senyor Roland Mor Roy. 

El senyor Roland Mor Roy, com a vicepresident de la comunitat de veïns de la rambla Badal, 
163, està d’acord amb l’Ester, que s’ha queixat dels firaires de les festes de Sants, que no 
volen tenir firaires a la rambla Badal.  
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A continuació, com a persona amb minusvalidesa visual i baixa visió, assenyala que al barri de 
Sants hi ha moltes rajoles trencades, que quan passes el bastó et pots entrebancar i caure a 
terra. Així mateix, comenta que va venir l’abril a parlar amb la secretària de la regidora de Sants 
o amb la regidora —no ho recorda— dels arbres, perquè hi ha molts forats d’arbres sense 
arbres. Diu que ho va demanar per escrit, el mes d’abril, però que no han fet absolutament res. 
Puntualitza que va suggerir que, com a mínim, els tapessin per evitar accidents. Per exemple, 
explica que, aquest Nadal, davant de la carnisseria Fondevila del mercat de Sants, on va molta 
gent gran a comprar, va caure una senyora i es va fer mal, i que aquest forat segueix sense 
l’arbre, mal generalitzat a tot el barri. Remarca que hi ha mancança d’arbres a tot el barri, que 
no sap si s’han mort per la sequera, per manca de reg o per altres causes. Opina que 
l’Ajuntament o Parcs i Jardins, qui en tingui la competència, s’hauria de fer càrrec i com a 
mínim regar-los. 

En resum, es queixa que, encara que ho ha demanat diverses vegades, aquests forats 
continuen sense tapar-se, que són un perill per a les persones amb baixa visió, sobretot de nit, i 
també per a la gent gran. Especifica que al voltant del mercat de Sants hi ha uns quants forats 
sense arbre. Creu que l’Ajuntament s’hauria de coordinar amb Parcs i Jardins en aquest tema, i 
plantar arbres que resisteixin més la sequera, i cuidar els arbres que hi ha, que no es reguen i 
s’estan morint. 

D’altra banda, retreu que d’un tema personal seu que també va parlar amb la regidora de Sants 
o amb la secretària el mes d’abril tampoc li han dit res, que li van dir que ho havien de comentar 
amb Parcs i Jardins. Exposa que ell és al·lèrgic als plataners —com moltes persones de 
Barcelona—, té problemes respiratoris greus, té apnea respiratòria i hauria de dormir amb una 
màquina que li donés oxigen, però no s’adapta a aquesta màquina i la va tornar a la Seguretat 
Social, i la solució és fàcil: fer una poda parcial dels plataners que hi ha a rambla Badal, però la 
resposta de l’Ajuntament va ser que es prengués antihistamínics, que ja en pren, però gairebé 
no li fan res. Detalla que l’al·lèrgia al plataner són tres mesos —febrer, març i abril—, i que 
aquests tres mesos ell no pot marxar, un any va marxar un mes a Lanzarote. Per tot això, 
demana a l’Ajuntament que es prenguin mesures amb Parcs i Jardins per tal de podar 
parcialment tots els plataners del barri, perquè hi ha moltes persones que tenen aquesta 
al·lèrgia, i els medicaments no sempre solucionen el problema. A tall personal, explica que té 
glaucoma crònic des dels divuit anys —és cec d’un ull— i aquesta al·lèrgia empitjora la seva 
vista, a més té apnea respiratòria, i la solució que li donava l’Ajuntament de prendre’s 
antihistamínics no és viable, perquè no són suficients per a la seva al·lèrgia, que li provoca que 
durant aquests tres mesos no pugui fer pràcticament res.   

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la regidora. 

La regidora, en primer lloc, sobre el tema de la fira, contesta a l’Ester i el Roland que en aquest 
tram és el primer cop, però que per a les festes de la Bordeta també s’utilitza la part de baix de 
la rambla i també a les festes de les Corts s’utilitza la part de la rambla del mig. Precisa que, 
normalment, les festes de Sants no es fan a Montjuïc perquè no són les festes de Montjuïc i 
també hi ha veïns, a Montjuïc. Tot seguit, exposa que van valorar totes les possibles opcions 
que hi havia i aquesta era la menys dolenta, que no vol dir que sigui bona, pot entendre que a 
ells, que ho tenien a prop, els sembli terrible, i que ara, a posteriori, ho hauran de valorar amb 
la comissió de festes i amb la gent dels equips tècnics i veure, de cara als pròxims anys, quines 
són les opcions o quin tipus de fira s’ha de posar si s’ha de posar en un lloc que estigui més a 
prop dels edificis. Palesa que ja s’ha parlat que alguna de les atraccions d’aquest any no hi 
torni, s’han pres mesures durant els dies de festa de reducció d’horaris d’alguna de les 
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maquinàries i de les hores d’il·luminació i que han d’acabar de veure com ho faran, tenint en 
compte el que els han explicat, per fer compatible el dret al descans amb la possibilitat de les 
festes. Indica que, si volen, poden parlar després amb més detall i compartir les fotografies per 
veure com poder-ho solucionar. Suggereix fer una reunió amb els veïns per parlar d’aquest 
tema. 

La senyora Ester Romero intervé per dir que, des de carretera de Sants fins a Antoni 
Capmany, les finques no estan cap a dins i són les finques afectades, ja que estan a nou 
passes de la rambla. Per tant, constata que no és el mateix que rambla Brasil ni la Bordeta, que 
estan molt més separades. 

La regidora remarca que ho deia perquè han dit que no s’ha fet mai a la rambla, quan sí que 
es fa habitualment, tot i que no en aquell tros.  

A continuació, pel que fa a la intervenció de la Laura, subratlla que sí que coneixen aquell 
espai, entre altres coses perquè dins de l’equip hi ha uns quants de la Bordeta. Exposa que hi 
ha espais amb un ús intensiu i persones que viuen al carrer i, en aquests casos, es posen en 
marxa equips específics que fan seguiment d’aquestes persones, seguiment de la neteja, i que 
miraran de reforçar-ho. Reconeix que hi ha alguna part, sobretot al passadís que va cap al 
passeig de la Zona Franca, que va sobrevolant, en què hi ha persones que dormen 
habitualment, també a la cantonada amb la rambla Badal a vegades hi ha aglomeració. Ara bé, 
remarca que els equips hi estan pendents, tant els de neteja com els equips que treballen amb 
les persones sense llar, per veure com es pot donar una solució més a llarg termini a aquelles 
persones. En concret, anuncia que miraran dades objectives sobre els espais dels quals ha 
parlat la Laura. 

D’altra banda, sobre el tema del carril bici, informa que s’està treballant molt el carril bici de 
Gran Via per millorar algunes coses, sobretot elements de seguretat, que s’ha baixat a la 
calçada, cosa que ha provocat que s’haguessin de fer millores contínues en temes de 
seguretat, i que, abans de l’estiu, hi va haver una darrera reunió en què es van acabar de posar 
sobre la taula, tant amb usuaris de bicicletes com amb entitats i amb alguns veïns, millores 
d’aquest espai i també millores dels usos que se’n fa, perquè moltes vegades són problemes a 
causa d’incivisme.  

Així mateix, manifesta que és molt fàcil fer la crítica als treballadors dels serveis municipals 
perquè no ho fan bé, però que a vegades aquella persona que nosaltres veiem que aquell dia 
no està escombrant o no fa el que sigui és perquè no li toca, perquè té un itinerari en què 
aquella zona no li toca aquell dia, per exemple. Explicita que són molt exigents amb les 
empreses que presten aquests serveis a l’Ajuntament i aquest estiu, precisament, amb la 
gerent i amb la consellera tècnica, han fet alguns avisos a les empreses de neteja, perquè tots 
han tingut la percepció que s’havien relaxat, que entenen que pot tenir a veure amb la 
cobertura de vacances, que hi hagi menys personal o més gent nova, cosa que no justifica 
algunes situacions i algun deteriorament pel que fa a la neteja, perquè compleixin el que diu el 
contracte. Comunica que faran seguiment d’aquest tema. 

Pel que fa als jardins de la Mediterrània, diu que, tot i que ja sap que els servirà de poc, 
empatitza amb el que han explicat i que ho pot entendre. Ara bé, més enllà de la percepció, que 
és molt legítima, tot i que a vegades la percepció no és exactament la realitat, però és el que un 
està vivint, comunica que han demanat un focus d’aquest espai en el tema de neteja, i que en 
breu, si pot ser ja aquest mes, es comenci a fer una neteja als interiors, amb maquinària, 
perquè els ajudi a fer una neteja més intensiva d’alguns espais que ara s’estaven fent sense 
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màquines i és evident que no estaven ben netejats. Afegeix que s’ha treballat amb l’escola 
bressol les millores al parc infantil i que han anat fent seguiment dels equips de neteja. Explicita 
que, de les onze vegades que els consten de trucades a la Guàrdia Urbana durant el mes 
d’agost, deu vegades hi va anar la Guàrdia Urbana, una admet que és veritat que van dir que 
no tenien efectius, perquè coincidia amb les festes de Sants, no amb la Copa Amèrica. 
Puntualitza que s’ha fet revisió dels horaris i sí que han trobat alguns incompliments pel que fa 
al nombre de cadires. Esmenta que, com saben, allà hi ha dues limitacions, hi ha un horari més 
reduït que a la resta del districte i del barri i aquest any es va aprovar un pla especial per poder 
limitar el nombre de taules a les terrasses. Informa que s’han obert nou expedients aquest estiu 
a bars que tenien alguna mena d’incompliment pel que fa a les terrasses i, si queden acreditats 
els incompliments, acabaran en sancions. En definitiva, subratlla que és un tema en què estan 
posant esforços, que saben que no poden baixar la guàrdia i s’estan fent millores. En tot cas, 
entenent el que comenten, vol que posin en valor aquest esforç que es fa, que seguiran 
treballant amb els veïns i veïnes per trobar més millores a aquell espai que s’ha de convertir en 
un espai amable i no ser un focus de conflicte. Ara bé, matisa que moltes de les situacions que 
han comentat no tenen a veure amb una manca de serveis públics, sinó amb un excés 
d’incivisme per part dels establiments, de l’activitat comercial i d’alguns veïns i veïnes o de gent 
que passa per allà. Precisa que reforçaran els serveis, sempre que puguin, però que hi ha un 
tema de civisme i creuen que la nova ordenança de civisme ha de donar més mecanismes per 
poder fer millor seguiment d’aquests elements i tenir sancions quan reiteradament es 
produeixen aquestes coses.  

Sobre el tema de la neteja del passeig de la Zona Franca, quant a les plantes que creixen com 
si fos una selva, admet que és veritat que ha passat a alguns llocs, però que també és cert que 
en alguns llocs fa setmanes que ja s’han començat a tallar. Observa que aquest any han tingut 
els dos extrems: una temporada de sequera molt dura, que ha fet que moltes plantes i arbres 
es morissin, malgrat que s’han fet regs específics amb aigües freàtiques, i, de sobte, 
temporades de pluja, que han fet que en una setmana creixessin ràpidament les males herbes. 
Palesa que això fa més difícil l’activitat de Parcs i Jardins. Matisa que quan diu Parcs i Jardins o 
neteja no és per treure’s responsabilitat, ja que tots són Ajuntament. 

Així mateix, pren nota per fer una revisió de com estan els equips de neteja allà i si hi ha 
possibilitats de millora. Comenta que, igual que defensa els treballadors que fan la seva feina, 
que no és fàcil i sovint, com que estan al carrer, reben directament les queixes i el malestar, 
també s’han d’assegurar que es compleixin les condicions i els encàrrecs que tenen aquestes 
empreses i que posin els mitjans, humans i mecànics, necessaris perquè sigui així.  

En relació amb el tema de la plaça Cerdà, comenta que es va parlar concretament d’unes 
palmeres que estaven molt seques, i ella va explicar el tema de la manca de reg. Assenyala 
que, en aquests moments, no hi ha previst plantar més arbres a la rotonda, tot i que sí que va 
quedar pendent del mandat passat la revisió del passeig de la Zona Franca, amb aquest 
desenvolupament que s’està fent a la Marina i altres millores, i intentaran que hi hagi una 
mirada que humanitzi aquella rotonda, que certament no és especialment maca.  

A continuació, respecte de la intervenció del Roland, manifesta que l’escrit que els ha passat és 
molt detallat pel que fa als llocs on creu que ha d’haver-hi aquestes millores i que en prenen 
nota per millorar-ho. Constata que, des de sempre, la ciutat de Barcelona ha fet un esforç per 
ser una ciutat accessible, tot i que sempre hi ha marge de millora, per això prenen nota 
d’aquestes qüestions, perquè és important que sigui una ciutat en què totes les persones es 
puguin moure amb la màxima seguretat i normalitat. Li agraeix aquesta feina tan detallada que 
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ha fet. Quant al tema dels arbres, comenta que, pel tema de la sequera, hi ha hagut arbres que 
s’han assecat i s’han hagut de treure, o que han emmalaltit, i no se n’han pogut plantar de 
nous, però que ara cal veure quins s’han de tornar a replantar i en el cas que algun no s’hagi de 
replantar, doncs, que es tapin aquests forats perquè deixin de ser perillosos per a les persones. 
Sobre el tema dels plataners i les al·lèrgies, explica que s’estan substituint progressivament per 
altres arbres que no produeixen aquestes al·lèrgies. Així i tot, miraran a veure què poden fer en 
el tema de la poda d’aquesta zona que ha demanat. Puntualitza que la substitució de tots els 
plataners de Barcelona trigarà un temps, perquè han de fer compatible mantenir el verd amb el 
fet d’anar-lo canviant per verd més resilient i, en el cas dels arbres, menys propens a provocar 
al·lèrgies i a tenir malalties, que en el cas dels plataners passen una mica les dues coses.  

Finalment, diu que, si a algú li fan una resposta tipus «barra usted» o si algú va a una oficina 
municipal i li donen una resposta com ara «tómese usted no sé qué», els agrairia que en aquell 
mateix moment els fessin arribar una queixa amb el dia i hora d’on ha passat això perquè hi 
puguin actuar i prendre les mesures pertinents.   

El senyor Roland Mor indica que, des de Nadal fins ara, aquests forats no s’han tapat ni s’hi ha 
fet res. Llavors, demana que agilitzin aquest tema perquè és un perill per a les persones grans i 
per a les persones que tenen una minusvalidesa. Pel que fa al tema de la poda, ja ho va parlar 
amb la secretària, que li va dir que li trucarien, però no ho han fet, i demana que li truquin per 
informar-lo què passarà amb això de la poda.  

A continuació, expressa el seu acord amb les queixes de molts veïns perquè tot està brutíssim. 
Opina que el que manca és desinfectar els carrers amb aigua i productes químics, perquè tot fa 
pudor de pixum, i a l’agost, amb la calor, encara més.  

El president li dona les gràcies. Tot seguit, dona la paraula a la senyora Aurora Ortega. 

La senyora Aurora Ortega exposa que és veïna de Sants de tota la vida, que tenen unes 
festes meravelloses, que ella és la primera a baixar a les festes, però proposa a l’Ajuntament, si 
és possible, que les festes comencin una mica abans i acabin una mica abans, o bé escurçar-
les un dia o dos, perquè la gent pugui descansar. 

D’altra banda, comenta que al parc de la plaça la Farga li agradaria que es tanquessin els 
parterres per protegir l’espai verd, perquè no es tracta de demanar a l’Ajuntament que planti 
arbres ara, que hi ha sequera i no es pot, sinó que protegeixi les àrees verdes amb tanques 
dures perquè segueixin donant oxigen a la gent. 

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la senyora Palmira Pijoan Llop. 

La senyora Palmira Pijoan diu que viu al carrer Alegre, 67-71, cantonada amb Cap de Guaita, 
just a sobre de La Clau, i que tots els balcons i part del que és la sala sobresurten, que se’ls 
posen els camions a sota de la visera i fan malbé tot el balcó i una part de la sala. Indica que 
han aportat fotografies perquè ho puguin veure. Per això, demanen que l’Ajuntament posi uns 
pilons per prevenir-ho. Adverteix que a la propera anirà a més. 

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la senyora Concepció Pérez Solera. 

La senyora Concepció Pérez, en nom de l’Associació de Veïns d’Hostafrancs, demana 
disculpes perquè porta sis fulls d’intervenció. Apunta que el primer és un tema que els veïns li 
han fet arribar i ella mateixa ho ha comprovat i és que les respostes de les aplicacions de 
l’Ajuntament són críptiques. Demanen que, en breu, puguin fer les respostes més entenedores: 
indiquin l’assumpte de què tracta, facin referència al codi i expliquin com està la situació.  
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En segon lloc, exposa que veïns del carrer Leiva els han avisat que hi ha una teulada d’amiant i 
rates a la nau que hi ha davant del Cap de Guaita, que és de Núñez y Navarro, i que se’ls 
haurà d’avisar.  

En tercer lloc, sobre els pisos turístics, demanen que no s’ampliïn i que es revisin alguns que 
sembla que són il·legals, perquè, a més, al barri d’Hostafrancs i a tot Barcelona veuen que 
s’està expulsant gent d’edificis, cosa que cal evitar. 

En quart lloc, quant al tema de la neteja, comunica que a Hostafrancs falten contenidors, no 
gaires però en falten, d’orgànica i de rebuig. Comenta que això ja ho parlaran, perquè ahir va 
parlar amb la persona que s’ocupa d’això i ja li va dir que el pot acompanyar per fer-ne el 
seguiment. Demana que els donin suport perquè això es pot arreglar.  

En cinquè lloc, diu que els veïns de la plaça de Celestina Vigneaux, que hi ha aquell racó que 
es dubtava que fos de l’Ajuntament, però ja s’ha comprovat que ho és, es queixen que hagin 
arrencat els arbustos i no ho hagin netejat. Constata que una cosa és Parcs i Jardins i l’altra és 
neteja i que caldrà establir una coordinació. Així mateix, comunica que també hi ha brutícia al 
forat del parc de l’Espanya Industrial, que es va netejar una mica, però torna a estar brut. 

I, finalment, el tema estrella: s’ha inaugurat el parc de l’Espanya Industrial, però han sorgit una 
sèrie de dubtes i queixes dels veïns i les veïnes. Els veïns els han preguntat reiteradament per 
què es va reduir el pressupost inicial i demanen aquests punts: a l’espai dels infants falta un o 
dos gronxadors per a nens petits i una altra roda, que només n’hi ha una; també, davant de 
l’escola bressol, hi ha rajoles que han saltat i ja hi ha hagut accidents; solucionar el tema del 
voleibol, ubicar-lo en un altre lloc; a l’espai de gossos falta un espai per a gossos petits; la porta 
giratòria no està controlada i al parc continua havent-hi gent a les nits. Subratlla que tots els 
veïns els demanen vigilància al parc, sobretot tarda i nit, fins a les dotze, com a molt. 

El president agraeix l’aportació i la rapidesa; tot seguit, dona la paraula al senyor Enric Jara. 

El senyor Enric Jara diu que serà bastant més breu que les intervencions anteriors, perquè 
només vol demanar informació sobre l’estat de les obres del carrer Constitució, entre la rotonda 
i Riera Blanca, que sembla que aquestes obres no eren per a la mobilitat, sinó que eren per 
adequar el ramal de l’aigua. També vol demanar una reunió perquè l’informin sobre la situació 
del parc de Can Batlló, si s’inaugurarà, si podran passar mar-muntanya o Llobregat-Besòs, 
perquè ara han de fer molta volta, i si hi ha alguna novetat sobre la Citroën, perquè al barri hi 
ha gent que està molt preocupada, i els veïns voldrien participar en aquestes converses per 
intentar millorar el projecte, que només està anunciat.  

Finalment, diu que felicitin el senyor que va tenir la idea de posar un refugi climàtic a la rambla 
de Sants, perquè ha sigut un èxit enorme, possiblement aquests diners es podrien haver 
utilitzat per plantar arbres a Riera de Tena, que haurien durat més.  

Per acabar, referint-se al senyor Molina, que ha fet diverses intervencions al Consell de Barri i 
avui, subratlla que aquest senyor desconeix que hi ha una comissió de veïns de la Bordeta des 
de l’any 1995, i el convida a formar-ne part i col·laborar-hi.  

El senyor Molina puntualitza que ja sap que existeix aquesta comissió i que ell reclama un 
local. 

El senyor Enric Jara informa que el local de la comissió de veïns de la Bordeta és al Centre 
Social de Sants, que són una branca d’aquest centre que es preocupa només de la Bordeta. 
Reitera que el convida a informar-lo sobre aquesta comissió i a formar-ne part. 
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El president dona la paraula al senyor Josep Bertran i Llaveria. 

El senyor Josep Bertran, en primer lloc, felicita les senyores Núria Pey i Raquel Gil i sobretot 
Àfrica Cardona per totes les reunions que han tingut referents al carrer Burgos. A continuació, 
contesta al senyor Jordi que el problema del número 42 ja està solucionat, perquè ho ha 
comprat una empresa i, per tant, ja no fan tràfic i un dels habitatges ja està venut, l’altre és un 
dúplex, que està molt bé, que val 286.000 euros. En tot cas, pregunta com està la situació del 
número 26, perquè, segons les seves últimes informacions —almenys corre la veu—, aquest 
mes de setembre l’han de desallotjar, i sobretot la del número 54, que és una situació 
horrorosa, pràcticament està tot l’edifici ocupat, trafiquen amb droga i hi ha persones que 
pensen que es dediquen al top manta. 

D’altra banda, assenyala que han desbrossat el solar que hi ha al carrer Burgos amb Riera de 
Tena, però no l’han netejat i ara encara es veu més la brutícia que hi ha: llaunes, pilones, una 
tanca..., fins i tot han posat una tanca d’escala per saltar a dins del solar. Demana que ho 
vigilin, perquè el problema que tenen és que pel local del Metro on hi ha els transformadors 
passen a les seves teulades i s’apropen als seus edificis i als dels veïns del carrer Jocs Florals. 
Comenta que ja deuen saber que, el dia abans de sant Joan, van haver d’intervenir els Mossos 
d’Esquadra i van detenir dues persones.   

Finalment, manifesta que espera que la reunió que tenen el 15 d’octubre no l’ajornin i que hi 
sigui el tècnic d’Habitatge. 

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la senyora Maria Martínez Rodríguez. 

La senyora Maria Martínez explica que el seu problema ja és etern, des de fa anys, que fa cinc 
anys va posar una denúncia per un tema de rates. Diu que aquest matí ha baixat a un 
habitatge, en què viu de lloguer una família amb tres nens petits, i les parets estan plenes 
d’humitat. Subratlla que aquesta finca fa que està caiguda i sense desguassos uns sis anys, 
però el problema és que ja fa més de vint anys que està inhabitada i sense cap mena d’atenció.  

Comenta que aquest matí ha vist un senyor de la residència de gent gran que donava menjar 
als coloms i de seguida han aparegut dues rates. Es queixa que aquesta situació és 
insostenible, perquè hi ha moltíssims coloms, i espera que facin alguna cosa, perquè l’amo de 
la finca, si no l’obliguen, no farà res. I vol saber si li han posat una denúncia a l’amo de la finca. 

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la senyora Florentina Liarte. 

La senyora Florentina Liarte remarca que un cop més és aquí per parlar del tema de sempre: 
els locals del carrer Leiva, 14, 1 i 2. Exposa que han estat més de dos anys llargs fent una 
suposada insonorització, a finals de juny van entrar uns nous llogaters als locals i, com que se 
sentien molt els sorolls de les obres, va demanar a l’Ajuntament que fes una prova de so, i no 
va passar; va fer una denúncia, a principis del mes següent, una reclamació, i els dies 2 i 7 de 
juliol es va fer una inspecció, també el 22 de juliol, i el dia 25, sense estar vigent la llicència que 
els han tornat a donar, van obrir el local, el soroll al màxim (95 decibels), el motor del sistema 
de ventilació, que s’ha denunciat repetidament, rugint, per allà surt el soroll de la música, la 
pudor d’alcohol i altres coses i surt tot. Explicita que aquest soroll el senten per les finestres de 
casa, per tot el vestíbul de la comunitat i per les escales i s’escampa per tot l’habitatge. 
Comenta que els veïns del costat estan arreglant la casa, perquè el senyor que hi vivia ha 
marxat fart d’aquests locals; els que viuen a l’altra part, que dona al carrer, a mig habitatge 
senten el soroll i a l’altre mig deuen sentir el fum i la gent quan parla, i també les persones que 
hi vivien anteriorment han marxat pel mateix motiu dels locals. En definitiva, subratlla que estan 
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lluitant amb aquests locals des del 2016, que tenen uns acords de comunitat que coneixen els 
propietaris dels locals, que es va demanar a l’Ajuntament que aquestes llicències no es 
tornessin a donar en un escrit de tota la comunitat, i no només està passant això, sinó que la 
llicència de bar que tenen també els dona permís per utilitzar els soterranis. Els recorda 
novament que aquest local fa 1.862 metres quadrats, la planta baixa i dos soterranis, tot i que li 
sembla que el segon soterrani ningú se’l mira. En tot cas, actualment, com que tot està 
insonoritzat, tot és perfecte, segons ells és un bar musical, al soterrani és música disco, per 
tant, és discoteca, però, a més, tenen strippers, discjòqueis i senyores que porten del bordell 
del costat, i això ho saben del cert, fins i tot saben que per les noies es paguen cent euros. 
Remarca que ja no parla d’ordenances ni de normatives, parla de drets fonamentals emparats 
per lleis, lleis de la propietat horitzontal, mentre l’Ajuntament va donant llicències i permisos que 
no deixen viure la gent en pau i no els deixen dormir. Reclama que facin aplicar els drets que té 
la gent que viuen a sobre d’aquests locals. Comenta que la ciutat de Barcelona és de les 
poques ciutats en què poden fer el que volen, que, quan ho expliques, surten molts més casos. 
Diu que, si falten inspectors o Guàrdia Urbana o el que sigui, en lloc de dedicar diners a altres 
coses, contractin més personal, modifiquin reglaments i apliquin les lleis fonamentals dels veïns 
de Barcelona.  

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la regidora. 

La regidora contesta a l’Aurora Ortega que l’horari de festes s’ha d’anar treballant i arribar a un 
acord, tenint en compte la possibilitat de descansar d’uns veïns i el fet excepcional de les festes 
i el treball que fan les comissions durant tot l’any. Matisa que han anat canviant horaris i s’han 
tornat més europeus en moltes coses i que possiblement en algun moment arribarà aquesta 
reducció, però insisteix que cal trobar un equilibri, perquè també tenen peticions en sentit 
contrari de gent que voldria que acabés més tard. Quant al tema de protegir el verd de la plaça 
de la Farga, declara que ho continuaran mirant, creu que hi ha un compromís ferm i que és una 
de les places en què han pogut fer la cessió d’un espai i treballar-lo amb els veïns. Destaca que 
fa goig passar-hi i veure el que s’ha aconseguit, els escocells dels arbres, l’espai de jardí 
comunitari; és a dir, hi ha una aposta per cuidar el verd. I si cal posar tanques als parterres és 
pel mal ús que se’n fa. Pregunta si té sentit fer una despesa a protegir una cosa perquè hi ha 
un veí o un grup petit de veïns que en fan un mal ús, o seria millor posar l’accent en un altre 
lloc. En tot cas, remarca que el compromís de protegir el verd hi és. 

Sobre la intervenció de la Palmira Pijoan, que parlava de Leiva, 67-71 i del tema dels camions, 
comunica que miraran quines possibilitats hi ha, perquè ara mateix ella no sap si és possible 
posar-hi el piló que demanava, que cal mirar-ho amb els tècnics. 

Pel que fa a la Conxita Pérez, comenta que, com sempre, és exhaustiva en les seves 
afirmacions, que algunes no podrà contestar-les ara mateix. Quant que les respostes de les 
aplicacions de l’Ajuntament són críptiques, ho podrien compartir, i que encara que sembli fàcil 
de corregir no ho és. En tot cas, hi insistiran, perquè la comunicació que es fa des de 
l’Administració ha de ser fàcil, i moltes vegades no ho és, com a mínim intentaran que les 
comunicacions del Districte ho siguin i també influir en aquella gent que està treballant en la 
resta d’aplicacions perquè donin respostes ràpides i entenedores. Indica que prenen nota 
d’aquest local que ha dit de la nau de Núñez i Navarro. Pel que fa al tema dels pisos turístics, hi 
està totalment d’acord i el mateix alcalde ja ha anunciat que l’objectiu és que desapareguin els 
que hi ha i que es pugui recuperar tot aquest habitatge com a habitatge en funció d’habitatge i 
no de negoci. Assenyala que ja estan fent sancions i que, per exemple, aquest estiu, com a 
regidora, ha signat quatre o cinc sancions importants a pisos turístics que no tenien llicència, 
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que reben una sanció important o la possibilitat de reduir-la mínimament si el posen a lloguer 
social assequible a través de la borsa d’habitatge de l’Ajuntament. En relació amb els 
contenidors, com que sembla que els té molt localitzats, en parlaran. A continuació, explica que 
el projecte de l’Espanya Industrial ve dels pressupostos participatius, per tant, és probable que 
sigui perquè hi hagués diferència entre el projecte i el que finalment es va adjudicar de la part 
de pressupostos, perquè hi ha uns diners limitats i per donar entrada a diferents projectes pot 
ser que s’hagi reduït aquest. En tot cas, li confirmaran si és així. A més, indica que, com que és 
de pressupostos participatius, el que s’ha fet respon exactament al que establia el projecte, que 
especificava el nombre de gronxadors, les activitats..., però que ho miraran i tractaran d’ajustar-
ho i millorar-ho. Assenyala que també prenen nota de les rajoles saltades i ho passen a 
manteniment perquè es faci la correcció. 

Comenta que l’Enric Jara ha fet tres preguntes complicades de contestar. Sobre el carrer 
Constitució i les obres, informa que aquestes obres eren de la companyia d’aigües que 
necessitava fer unes adaptacions i no tenien res a veure amb el tema de mobilitat, que en breu 
han de fer una reunió i començar a engegar aquest tema de mobilitat. Pel que fa a Can Batlló, 
comunica que, en principi, el parc ha d’estar acabat a finals d’octubre, tot i que, per obrir-lo, 
sempre hi ha un impàs, perquè els tècnics han de validar que tot estigui correcte, i estan fent 
pressió perquè aquest impàs sigui al més curt possible. Quant al tema de la Citroën, ja ho han 
explicat i hi haurà oportunitats de parlar-ho, i admet que hi ha un grup de veïns preocupats, que 
són els dels pisos que estan més a prop, malgrat que els han explicat, al Consell de Barri, amb 
les trobades amb aquests veïns, que no hi ha res decidit de com ha d’anar l’edifici, tot i que, 
evidentment, no es posarà un edifici ni a tres metres dels edificis actuals, com en alguna 
intervenció en un consell de barri s’ha dit, ni de manera que tregui la llum, sinó que ha de ser 
un guany per al barri, perquè passaran a tenir un parc molt desitjat per tothom, més habitatge 
social, que com ha quedat palès en moltes intervencions és una necessitat de la ciutat, zona 
verda i alguns elements de millora tant per a l’escola com per a algun altre equipament. 
Comunica que, d’aquí a finals d’any, han de tenir les primeres reunions per començar a 
treballar aquest projecte.  

A continuació, agraeix al Josep Bertran alguna de les informacions que ha compartit. I, com ell 
mateix ha dit, apunta que hi ha reunions previstes, hi ha espais en què anar parlant d’aquests 
assumptes. Matisa que, respecte dels temes que ell deia, sempre intenten fer l’equilibri entre la 
part social i la solució en algunes situacions de vulnerabilitat que hi ha en aquell entorn i, quan 
hi ha elements delinqüencials, evidentment, són els cossos de seguretat els que intervenen i 
des de l’Ajuntament s’intenta ser àgils i complir les responsabilitats que tenen en aquest àmbit. 

Respecte de la intervenció de la Maria Martínez, explica que, quan es van veure al Consell de 
Barri del Poble-sec, ja va dir que estaven demanant al jutjat que els deixés entrar per poder fer 
ells la neteja, ja que són conscients del calvari que estan vivint, i també són coneixedors de la 
por que tenen que, amb les pluges, es facin basses d’aigua i això acabi creant més humitats. 
Informa que el 3 de setembre, perquè l’agost no és hàbil, que ho tenien signat per l’alcalde en 
funcions el 31 de juliol, van entrar la petició perquè els tècnics de l’Ajuntament puguin entrar al 
local, que és privat, a valorar quines feines que s’han de fer per fer la neteja. Explicita que la 
seva voluntat és, mentre aquest senyor, que ja se l’ha sancionat tres vegades diferents per un 
import de més de 8.000 euros, que no ha pagat, no faci res, que els tècnics de l’Ajuntament 
diguin quina és la intervenció que s’ha de fer, fer-la subsidiàriament des de l’Ajuntament i 
després reclamar al propietari que es faci càrrec de la factura que comporti aquesta intervenció. 
Detalla que, com bé explicava la Maria, es tracta d’un propietari que no està al barri ni al país, 
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que té una gent que el representa legalment, que també han jugat en molts casos que la 
representació no estigués clara, que no es poguessin notificar les diferents sancions, cosa que 
ha anat allargant els temps, amb el problema que això els crea als veïns del carrer Piquer. En 
definitiva, l’Ajuntament vol garantir que els veïns puguin estar en un espai amb tota la salubritat 
i amb totes les condicions i que les despeses les acabi pagant el propietari, quan correspongui. 

Finalment, diu que la mateixa Florentina Liarte ha fet un bon repàs de les vegades que hi ha 
anat. Afirma que desconeix aquest expedient en concret, es compromet a mirar-ho amb els 
equips. Apunta que els ajuntaments són l’Administració més propera i els que intenten donar 
resposta a tots els problemes, no són els que fan totes les normatives, però sí que tenen 
l’obligació de complir-les. Aclareix que diu això perquè la Florentina ha dit que han enviat un 
acord de la comunitat de veïns i l’Ajuntament no l’ha aplicat, i és que l’Ajuntament ha d’aplicar 
el que diu la norma, que està per sobre d’aquest acord de la comunitat de veïns. Especifica 
que, si es compleixen determinats elements, malgrat que no els agradi l’activitat que es fa, si 
compleix el marc legal, estan obligats a atorgar la llicència, no tenen marge discrecional per 
denegar-la perquè no els agradi el que ha de passar allà. Ara bé, sí que han de garantir que es 
compleixi tot el que diu la normativa. En definitiva, comunica que miraran aquest expedient i ho 
estudiaran, faran una revisió per veure si s’està complint tota la normativa i quin marge de 
millora hi ha per evitar les molèsties que ha explicat, que han d’intentar minimitzar i fer 
compatible aquest ús, si és legal, amb el benestar dels veïns. Conclou que miraran l’expedient, 
es posaran en contacte amb ells i faran seguiment d’aquest tema per veure les possibilitats que 
el marc legal els deixa en aquest cas. Ara bé, subratlla que l’Ajuntament ha de complir un marc 
normatiu i, si l’activitat que estan fent compleix tots els elements que diu la norma, no poden no 
donar la llicència.  

El president dona la paraula a la senyora Elisabet Sagués. 

La senyora Elisabet Sagués, primer de tot, vol fer una queixa sobre el carrer Rossend Arús, ja 
que, com ja ha dit altres vegades a través de l’Associació de Veïns de la Plaça de la Farga i va 
escriure una carta a la regidora, però no ha rebut cap resposta ni s’ha fet res, és un carrer que 
van dir que no volien posar més plantes a causa de la sequera i, en comptes de plantes, han 
posat uns vint bancs i uns quants bolets, però no hi ha papereres. Comenta que a altres llocs, 
com ara a la Diagonal, a les superilles, han posat plantes i arbres i, en canvi, aquí no, i posen 
com a motiu la sequera. Apunta que ja ho van demanar reiteradament a l’anterior regidora, 
sense cap mena d’èxit. Diu que han posat unes jardineres que són els pixadors dels gossos del 
barri, aquest carrer és el pixador oficial de tot el barri. A més, remarca que està molt brut i creu 
que s’hauria de demanar, per la tele o per on sigui, que la gent porti una ampolleta amb sabó o 
amb lleixiu, a part de la bosseta per als excrements. Constata que hi ha molt poca gent que en 
porti i més d’una vegada increpa la gent, alguns li responen de males maneres, altres la miren 
com si no ho entenguessin.  

En resum, es queixa que aquest carrer està fet un fàstic i que Cal Muns, al final d’aquest carrer, 
és un altre pixador, perquè es pot entrar sense cap problema. Demana que hi posin, en 
comptes de gespa, margallons, arbustos que punxin o que no punxin però que siguin alts i 
aquestes tanques que hi ha a la superilla perquè la gent no hi passi. Afegeix que al carrer 
Rossend Arús no hi ha pilons i que mai n’hi ha hagut, quan tots els carrers en tenen, o arbres o 
pilons. 

Així mateix, comenta que a la masia de Cal Bruixa, de Can Batlló, ha vist que estan fent uns 
jardins plens d’arbres, però que la masia no està arreglada; per tant, pensa que, quan entrin els 
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camions per arreglar la masia, es carregaran els jardins. Lamenta que es deixi perdre el Palau 
Balañá i que la sortida de l’estació de Sants estigui devastada. Assenyala que falten arbres als 
carrers Maria Victòria, Noguera Pallaresa, etcètera, que el barri està ple d’arbres morts que no 
es reposen.   

El president agraeix l’aportació i dona la paraula al senyor Jacint Yagüe Latorre. 

El senyor Jacint Yagüe, en nom de l’Associació Veïnat Mossèn Amadeu Oller, vol saber si 
l’edifici que s’ha de construir a Mossèn Amadeu Oller ja té la llicència concedida. Comenta que 
s’han fet al·legacions que no estan contestades, per tant, entén que no tenen llicència encara. 
Manifesta que, si la tenen, hi ha un problema, perquè les al·legacions no han estat contestades.  

D’altra banda, indica que amb els parterres que tenen al carrer passa el mateix que han 
comentat: venen a regar el carrer, el netegen, però no netegen els parterres ni hi tiren una mica 
d’aigua. Opina que entre Parcs i Jardins i neteja s’haurien de coordinar una mica i almenys tirar 
una mica d’aigua, que és freàtica, que n’hi ha de sobres, als parterres. 

Tot seguit, apunta que al carrer hi ha un sot de l’autobús que cada vegada és més profund i, a 
vegades, quan passen camions i l’agafen, voten i fan bastant soroll. 

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la senyora Montse Navarro. 

La senyora Montse Navarro, en nom de Veïns per la Millora de Sants, comenta que el que ha 
sentit aquí és molt repetitiu, moltes coses de la neteja —ella també en porta algunes. Creu que 
l’Ajuntament es deu gastar uns 300 milions anuals en la neteja. Considera que no caldrien més 
papereres ni netejar més, sinó que la pregunta seria per què són tan bruts. Constata que la 
brutícia ve per la indigència, pels gossos, per l’incivisme, que és un tema a tractar de molt més 
elevada altura. Demana que ho treballin. Quant als gossos, per exemple, segueixen apostant 
com a solució dels actes incívics de gossos per la prova d’ADN obligatòria de l’animal que ha 
de figurar dins de les dades del seu xip, cosa que fa ràpida i molt econòmica la detecció de 
l’animal i del propietari. Apunta que potser el fet de saber que això existeix canviarien moltes 
actituds.  

D’altra banda, diu que ja saben que s’està treballant en la remodelació del quadrant de la Riera 
de Tena - Burgos - Jocs Florals i tenen previstes unes trobades el mes d’octubre, que demanen 
que siguin amb Urbanisme, i manifesten la urgència en la resolució dels habitatges, la 
reubicació dels veïns, i que en aquesta nova planificació tinguin present, des d’Arquitectura, la 
necessitat del barri de zones verdes amb arbrat, per això proposen que en aquesta zona es 
construeixi un refugi climàtic. Posa com a exemple el Turó Parc, que és tancat i controlat, refugi 
climàtic verd. Aclareix que diu «tancat i controlat» perquè per experiència, com s’ha parlat aquí, 
tot el que és obert dona problemes d’incivisme. Subratlla que, en aquesta remodelació, han de 
tenir molt present la gran intensitat demogràfica del barri per donar espai d’aireig i de verd i 
evitar la densificació en les noves edificacions entre si i en les alçades. 

Per acabar, explica que les festes majors catalanes se celebren almenys des del segle XIII 
generalment a finals d’estiu, que en aquells segles no hi havia lavabos i els excrements es 
llençaven per la finestra, s’anava amb la falç a una mà i a l’altra el feix i se celebrava amb un 
aplec de festa la bona collita feta que garantia el menjar de l’any vinent. Precisa que aquest 
barri ve de camps i de pagesia. Des del segle XIII fins ara, la societat i el barri ha evolucionat i 
segueix celebrant la festa major a finals de l’estiu; ara, en comptes de la falç, a la mà es porta 
un mòbil i a l’altra, en lloc del feix, una cervesa o una ampolla per anar a l’aplec. Lamenta que, 
tanta beguda cal buidar-la, els veïns han de suportar les miccions als portals, han de sortir amb 
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mànegues a netejar i a recollir excrements i vidres. Diu que, quan els dius que vagin a un vàter 
públic, s’arrisquen a la confrontació i, sense deixar de fer el que feien, amb insults et diuen que 
els vàters són lluny i que en algun lloc ho han de fer. Comenta que alguns veïns de Pamplona 
pels Sanfermines marxen, i que aquest any han estat molts els veïns de Sants que han marxat 
perquè no se senten identificats i no volen suportar l’incivisme que avança de pressa i no té qui 
l’aturi.  

Finalment, manifesta que també volen fer propostes. Creuen que cal replantejar-se parts de les 
festes majors que fan deslluir tanta bona feina per tots aquells veïns que hi participen. 
Suggereix que aquells actes més sorollosos, nocturns o massificats es podrien traslladar a un 
altre lloc més adient per evitar el descontrol creixent. Consideren que seria bo elevar a les 
instàncies oportunes la petició de treballar pel civisme i que les ordenances municipals 
existents s’haurien d’aplicar. 

El president agraeix l’aportació i dona la paraula al senyor Just Arrizabalaga. 

El senyor Just Arrizabalaga, en nom de la Comissió de Veïns de la Bordeta, diu que, com que 
és molt tard, serà breu i que hi ha temes que volia tractar, però els deixarà per a un altre 
moment o per a alguna reunió concreta. Comunica que estan pendents d’una reunió prevista a 
la sessió del Consell de Barri de la Bordeta del 25 de juny, al bloc 4 de Can Batlló, per abans 
de vacances; suposa que ha sigut impossible fer-la, demana a veure si es pot fer per valorar la 
proposta específica viable portada amb l’Ajuntament de l’Hospitalet per solucionar els 
problemes de la rotonda, que és un problema de carrils de circulació i també de coordinació 
dels cicles semafòrics, perquè en son tres: carrer Constitució cruïlla amb Riera Blanca, el cicle 
dura un minut i quaranta segons; la rotonda són dos minuts exactes, i el carrer Sagunt, que 
també forma part del conjunt, són noranta segons. Llavors, manifesta que, fent un estudi 
matemàtic, resulta que, cada cinc cicles de la rotonda, hi ha una concordança amb la Riera 
Blanca i cada quatre, vuit, etcètera, hi ha una concordança amb el carrer Sagunt, i que tot això 
s’ha d’unificar.  

D’altra banda, volia parlar dels horaris del parc infantil de Can Batlló, però ara no tenen temps. 
Tot seguit, comenta que una en comissió d’obres del parc, del 28 de febrer, l’equip redactor del 
projecte va parlar de deu cistelles, vuit cistelles per a gent gran i dues cistelles per a infants; 
després, en una altra comissió, el 31 de maig, ja es va parlar de sis. Conclou que s’hi van 
instal·lar deu i que un responsable del Districte va ordenar retirar-ne quatre, i voldrien parlar de 
tot això. 

Així mateix, també volen parlar de l’espai cobert a l’inici de la rambla, a la sortida de la ronda 
del Mig cap a la plaça Cerdà, no només de la seva restauració, sinó que pensen que s’ha de 
substituir tota la pujada de fusta pel material de terra que s’utilitza a tota la rambla, perquè 
l’entarimat està absolutament podrit i trencat per tot arreu. Esmenta que també poden parlar, 
com ha dit l’Enric Jara, de com ha funcionat el refugi climàtic. Comenta que hi ha veïns del 
carrer Constitució, costat muntanya, que parlen de la problemàtica del projecte de parc previst 
a l’illa Citroën, la seva por que les cases previstes estiguin molt a prop de casa seva, però que 
són aquests veïns qui han de parlar d’aquest tema. Ara bé, indica que hi ha un tema que mai 
ha sortit que és la unió del tram central de la rambla Badal amb el nou parc previst a l’illa 
Citroën, que el projecte és molt interessant, però, com que el problema són les cases, poca 
gent s’ha fixat que hi ha un túnel que es perllonga i que sembla que per sobre del túnel hi 
hauria aquesta continuïtat. Diu que ha sentit veus que diuen que es facin edificis al llarg de la 
rambla Badal, però que, si es fa això, aquesta unió perilla.  
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Per tot això, com a Comissió de Veïns de la Bordeta, demanen poder tenir una reunió tècnica 
per poder parlar amb detall d’aquests punts i d’altres que avui no ha tret, amb plànols i dades 
concretes.  

El president agraeix l’aportació i dona la paraula al senyor Jordi Llordella. 

El senyor Jordi Llordella indica que ve pel tema de Piquer, 10, que tenen algun dubte. Tot 
seguit, explica que, el mes de juny, al Consell de Barri els van dir que estaven pendents de 
presentar una demanda judicial, i pregunta si és el que s’ha presentat el dia 3, que ha respost 
la regidora a la Maria Martínez.  

La regidora aclareix que el juny va dir que, per poder fer una intervenció, havien de demanar 
autorització a un jutjat. Comunica que a finals de juliol van tenir el document preparat i validat, 
que l’agost no és hàbil judicialment i, per tant, consta com a presentada amb data 3 de 
setembre la sol·licitud al jutjat perquè els tècnics de l’Ajuntament puguin entrar a fer la valoració 
de quines tasques s’han de fer i, després, posar ja en marxa l’actuació perquè entrin els equips 
a fer les tasques necessàries. 

El senyor Jordi Llordella vol saber quins temps reals suposa tot això, perquè crea molta 
frustració no saber concretament la temporització; és a dir, volen saber si per Nadal això estarà 
resolt o si han d’esperar un any, acotar els temps dels passos que han de venir. Insisteix que 
comprin aquest edifici, que és un clam veïnal. Creu que el Zona Sec deia una cosa com «és 
l’últim solar que queda per fer equipament municipal al barri». Reitera que és molt necessari 
per al barri, i recorda que, quan ho va preguntar, la regidora va contestar «no descartem 
comprar». I pregunta per què no el compren ara, per què aquest últim any no s’ha comprat. No 
entén per què no fan conjuntament el tema de la demanda i la neteja amb la compra del solar. 

D’altra banda, recorda que al Consell de Barri del juny els va dir que es desencallava el tema 
de les Tres Xemeneies, però que no ha llegit res al respecte i vol saber com està el tema. 

El president agraeix l’aportació i dona la paraula al senyor Jordi González Pérez. 

El senyor Jordi González, en nom de la Comissió de Seguiment de la Bordeta/Sants, 
comunica que vol parlar que hi ha persones que no respecten els seients reservats sempre per 
a les persones amb mobilitat reduïda i per a les persones grans dels transports públics, alguns 
fins i tot hi posen els patinets, i pregunta si l’Ajuntament pot posar alguna mena de multa o avís, 
algun cartell als transports públics. 

D’altra banda, manifesta que abans molts veïns han parlat d’inseguretat i de reincidència, que 
és cert que no és un problema només d’aquest districte, sinó de tot Barcelona, que ho va 
comentar fa poc amb el regidor de Seguretat, senyor Albert Batlle, i ell deia que calia canviar 
les lleis. Assenyala que, encara que no sigui una competència de l’Ajuntament, el que veuen 
últimament és que hi ha molta delinqüència a Barcelona i que falta més seguretat.  

Insisteix en el tema del carrer Constitució, que es va dir que aquest estiu ja hi hauria unes 
petites proves del que serà la rotonda, no sap si ja hi ha data pactada amb l’Ajuntament de 
l’Hospitalet per intentar reduir aquest caos viari. I sobre la plaga de coloms, que ha comentat 
alguna veïna, que ja es va parlar a l’anterior Consell de Barri de la Bordeta, el juny, informa 
que, per exemple, a rambla Badal, a Constitució, segueixen alimentant els coloms i veïnes del 
seu edifici li han comentat que es troben coloms morts al terrat, perquè els han caçat les 
gavines. Per això, demana que, com que el pinso anticonceptiu no ha funcionat, intentin reduir 
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aquesta plaga de coloms amb aquest tipus de proves que va dir la regidora que a les Corts 
havien fet pel tema de les obres del Camp Nou, amb les àligues i els falcons.  

Finalment, vol preguntar si, amb les obres de Can Batlló, tot el descampat que ara hi ha una 
zona verda i una zona blava, aquell aparcament desapareixerà per fer una part del parc o es 
mantindrà com a zona verda.  

El president agraeix l’aportació i dona la paraula a la senyora Sandra Llubià. 

El senyor Daniel informa que surt en nom de la Sandra, perquè no pot parlar. Comenta que els 
coixins són molt còmodes i han ajudat a passar molt bé l’Audiència, i el dona les gràcies. Indica 
que, de part de la Sandra, a qui donen suport, en relació amb la reforma de l’Espanya 
Industrial, que està quedant molt bé, però veuen que un grafit molt gran que hi ha a la façana 
del CEM està desmereixent aquesta millora. Com que és molt gran, creuen que és raonable 
demanar a l’Ajuntament si poden fer alguna acció per arrodonir tot aquest embelliment que 
s’està fent d’aquest espai.    

El president li dona les gràcies. Comenta que ha entrat una instància de Joaquim Planella en 
què replica la resposta que li havia donat la regidora; en tot cas, comunica que donarà la 
paraula a la regidora i, si els sembla bé, un cop acabi l’Audiència Pública, ho poden parlar. 
Especifica que és en relació amb el carrer Vilardell.  

La regidora apunta que no entrarà a parlar de les opinions que s’han expressat en algunes 
intervencions. Pel que fa a queixes concretes, constata que l’Elisabet Sagués n’ha fet unes 
quantes, admet que a Rossend Arús, com en tot l’entorn del Sants antic, és veritat que manca 
verd i que han hagut d’adaptar el projecte que hi havia a una situació de sequera màxima. 
Personalment també pensa que cal més verd, però han de buscar la fórmula, perquè no podran 
ser arbres, i això de les jardineres, a la llarga, acaba donant problemes, com la mateixa 
Elisabet ho assenyalava. Creu que encara ho han d’acabar d’estudiar i que potser es podria 
començar per Cal Muns, com deia l’Elisabet, ja que allà hi ha una zona verda que si s’arregla 
pot ajudar que la visió general sigui diferent. Comunica que el que Parcs i Jardins està fent és 
adaptar les plantes i arbres que planten a aquest entorn i a la sequera, que, malauradament, no 
és només aquest any, sinó que els episodis de sequera s’aniran repetint. Expressa el seu acord 
amb el tema del Palau Balañá, i comunica que des del Districte també estan intentant parlar 
amb els propietaris per veure quines intencions i quin projecte tenen o com els poden ajudar a 
aixecar algun projecte interessant en aquella part. Quant a l’estació de Sants, explica que 
s’està en un moment que s’han començat a fer els entorns, que ha d’anar acompanyat d’una 
remodelació de l’estació i d’una recuperació de les places a una banda i a l’altra de l’estació, 
que hi haurà obertures noves, es canviarà el lloc on estan els taxis i els espais per desencotxar, 
entre altres.    

A continuació, respon al Jacint Yagüe que la llicència d’obres sobre la qual preguntava es va 
donar divendres, però que no sap —ho demanarà— si es va fer en paral·lel a la resolució de 
les al·legacions. En tot cas, els informaran de com estan les al·legacions. Pel que fa al tema 
dels parterres, comenta que al carrer Amadeu Oller, més enllà d’arranjaments puntuals, com 
ara aquest sot que apuntava, han de treballar en la reforma per fer-lo un carrer més amable i 
més adaptat, tenint en compte també que s’ha d’obrir al parc i donar-li una altra centralitat.  

Tot seguit, agraeix a la Montse Navarro, com sempre, les aportacions que ha fet en matèria de 
civisme i de diferents espais. Diu que ha fet una comparació de les festes i el segle XIII, creu 
que al segle XIII a les festes que feien els pagesos també hi havia molt alcohol i moltes 
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bretolades. Manifesta que només ha sortit la part negativa de les festes, però creu que han 
tingut unes festes molt treballades pels veïns, molt gaudides pels veïns, que hi ha gent que 
encara estan tristos perquè s’acabin acabat i ja està començant a comptar les de l’any que ve i 
que, en general, han sigut unes festes de les quals poden estar molt orgullosos, tot i que 
sempre hi ha alguna cosa millorable, també hi ha hagut alguna bretolada, com ara gent que ha 
fet malbé els guarniments, cosa que sap molt greu perquè hi ha gent que fa molts mesos que 
treballen per tenir els guarniments a punt.  

Comunica que hi ha coses que no ha repetit, però que les apunta i ho comentaran, com ara el 
tema dels pilons.  

Quant a la intervenció del Just Arrizabalaga, palesa que els passa com amb la Conxita, que 
sempre és tan extensiu i porta tants temes, d’alguns, com ell mateix deia, es necessitaria una 
altra Audiència per tractar-los. En tot cas, indica que tindran les reunions de seguiment de totes 
aquestes obres. Pel que fa a les cistelles de bàsquet, informa que aquesta reducció ha tingut 
en compte la voluntat de reduir soroll, perquè hi havia veïns que demanaven fer bàsquet i 
d’altres que no signifiqués un soroll que no els permetés el descans. Apunta que hauran de 
veure com funciona, que, si funciona molt bé, perquè posaran un terra que, en teoria, treu 
sorolls, doncs, potser se’n poden posar més, si realment són necessàries més. Comunica que 
prenen nota d’això de la pujada de fusta de la rambla Badal.  

En relació amb el refugi climàtic de Badal, reconeix que hi ha hagut una manca de comunicació 
al respecte, però creu que el que ha passat allà és una cosa bonica, perquè tots veuen la 
necessitat de tenir refugis climàtics, la constatació que es va cap a un clima més extrem. 
Explica que la Fundació BIT Habitat, amb la qual col·labora l’Ajuntament, que es dedica a fer 
innovació urbana i que, entre altres coses, fan materials nous per fer carrers més sostenibles i 
llancen reptes a la comunitat innovadora que es dedica a això de com buscar solucions, en 
aquest cas, va llançar el repte de com poder portar ombres a espais en què no es pot posar un 
tendal, i que va haver-hi tres projectes guanyadors i un d’aquests és el de la rambla Badal, que 
és un projecte d’innovació per veure què passa, i que es quedarà més temps per veure com 
interactua amb l’escola i amb els nens. Palesa que la manera de trobar solucions és anar 
provant i que això ha sigut una prova.  

Pel que fa al tema de la Citroën, expressa el seu acord amb el que s’ha dit, i, com ja van 
explicar, els ha d’ajudar a cosir aquelles diferències de nivell, com també que un dels elements 
als quals hauran de donar solució, quan es faci el projecte, és aquesta rampa i aquesta 
connexió, que també es parlarà amb els veïns. També han d’acabar de veure quina mena 
d’equipaments es poden posar en els espais que quedin allà.  

A continuació, en resposta al Jordi Llordella, puntualitza que, per comprar, s’ha de fer la 
tramitació administrativa, que porta un temps, i has de tenir el pressupost per fer-ho. Especifica 
que el pressupost per fer compra d’aquest tipus de coses no és del Districte, és de les àrees; 
per tant, el que estan fent és parlar amb les àrees perquè entenguin la dificultat que tenen aquí 
i quines serien les vies per, en algun moment, poder comprar o expropiar, si es donen les 
condicions. Conclou que han de tenir la voluntat i els recursos per fer-ho i els vistiplaus, que 
van més enllà del Districte, per això va dir que no ho descartaven, i ho estan treballant, però no 
tenen cap data concreta. Reitera que la urgència ara és netejar aquell espai i han de trobar una 
solució més a llarg termini. Proposa, ja que els calendaris quan s’entra en tema judicial són 
complicats, establir amb qui ells designin com a representants algunes trobades més 
periòdiques per poder-los passar la informació i fer-ne seguiment. Sobre les Tres Xemeneies, 



 

 

 

 

Districte de Sants-Montjuïc 

 
creu recordar que es referia al CECOR, Centre de Coordinació d’Emergències de la ciutat, que 
és un dels elements que ha d’anar a la plaça, a l’edifici més baixet, que ha de coordinar el 112, 
Mossos, Guàrdia Urbana i els serveis que es coordinen amb el 112, i, abans de l’estiu, el tinent 
Batlle els va comunicar que ja començaven a preparar la licitació de les obres i a treballar 
intensament amb Mossos i amb el 112 per fer el pla funcional per poder posar en marxa 
aquesta realitat, que ha de ser un dels elements que els ajudi a transformar la plaça. Palesa 
que ara a la plaça s’ha fet una primera urbanització provisional. Indica que hi ha un altre 
element, que encara no tenen data, que és el conveni urbanístic amb diferents actors, que hi ha 
una part d’un actor privat, i que els equips de l’Ajuntament estan fent seguiment per garantir 
que, quan es comencin a fer obres, es compleixen els acords que hi havia.  

Comunica al Jordi González que, de fet, això que reclamava del cartell dels seients reservats ja 
hi és, i que el que sí que es penalitza és que els patinets elèctrics vagin al transport públic. 
Sobre la multireincidència, explica que l’Albert Batlle ha fet diverses reunions amb el Ministeri 
de Justícia a Madrid per desencallar algunes reformes legals que s’han fet al respecte i que ara 
falta que hi hagi els jutjats suficients perquè allò que diu la normativa passi dins del termini i en 
la forma escaient, sobretot escurçar els temps fins que es produeix el judici. Pel que fa al tema 
dels coloms, que surt recurrentment, matisa que, perquè sigui una plaga, ha d’haver-hi 
determinades elements, que n’hi hagi molts no sempre vol dir que sigui una plaga. Informa que 
es fan, precisament per evitar que s’arribi a aquests punts, diferents accions: pinso que 
esterilitza l’animal, intervencions amb falcons, captures controlades... Remarca que es van fent 
coses contínuament, que no sempre s’expliquen, perquè entren dins de la normalitat de la feina 
dels equips de manteniment de la ciutat. Quant al tema de l’aparcament, informa que, a la 
llarga, aquell aparcament desapareixerà, perquè allà ha d’anar l’escola de Can Maiol, és a dir, 
una part serà escola, una altra pati i una altra formarà part del parc. 

Finalment, comunica que prenen nota del tema del mural del CEM de l’Espanya Industrial. 

Per acabar, els agraeix que hagin aguantat fins a tan tard en una data tan complicada, ja que 
l’endemà molta gent deu tenir activitats, i els dona les gràcies pel to de les intervencions, pel 
suport i pel temps que dediquen al barri per millorar-lo.          

El president els desitja que gaudeixin de la Diada de Catalunya, dona les gràcies a tots i dona 
per finalitzada la sessió.  

Aixeca la sessió a les 21.15 hores. 


